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Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) 
Magnus Olsson (SD) 
Emma-Lina Johansson (V) 
Andréas Schönström (S) 
John Roslund (M) §§103-118 
Frida Trollmyr (S) §§86-96 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Mohamed Yassin (MP) 
Carin Gustafsson (V) 
Anders Rubin (S) 
Roko Kursar (L) §§86-109 
Josefin Anselmsson (M) 
Carina Nilsson (S) (Ordförande) 
Sedat Arif (S) 
Anja Nordberg Sonesson (M) (Andre vice ordförande) 
Showan Shattak (V) 
Sofia Hedén (S) 
Tony Rahm (M) 
Anders Pripp (SD) 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 
Boel Pettersson (V) 
Stefana Hoti (MP) 
Amani Loubani (S) 
Helena Nanne (M) 
Michael Hård af Segerstad (SD) 
Linda Eklund (L) §§95-118 
Bengt-Göran Svensson (S) 
Sadiye Altundal (V) §§86-103 
Håkan Fäldt (M) 
Olga Krivtsova (S) 
Juan-Tadeo Espitia (S) 
John Eklöf (M) 
Anton Sauer (C) 
Anders Skans (V) §§86-93 
Shler Murad Bradostin (S) 
Haqvin Svensson (M) 
Björn Gudmundsson (S) (Vice ordförande) 
Surra Al Sakban (MP) §§113-118 
Sanna Axelsson (S) §§95-118 
Gunilla Ryd (V) 
Malin Ahlström (M) §§86-98 
Håkan Ask (SD) 
Arwin Sohrabi Nejad (S) 
Sara Wettergren (L) 
Christina Wessling (S) 
Linda Obiedzinski (M) §§86-106 
Anfal Saad Mahdi (V) 
Jan Olsson (S) 
Helena Grahn (M) 
Susanne Jönsson (S) 
Anders Andersson (V) 
Dündar Güngör (S) §§95-118 
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Janne Grönholm (MP) 
Albin Schyllert (M) 
Hanna Sandberg (S) §§86-94 ersätter Sanna Axelsson (S), §§97-118 ersätter Frida Trollmyr 
(S) 
Anders Nilsson (S) §§86-94 ersätter Dündar Güngör (S) 
Ingrid Gunnarson (M)  ersätter Farishta Sulaiman (M) 
Bo Mats Brogren (M) §§86-102 ersätter John Roslund (M), §§107-118 ersätter Linda 
Obiedzinski (M) 
Amanda Traneborn (M) §§99-118 ersätter Malin Ahlström (M) 
Jenny Bengtsson (SD)  ersätter Lars-Johan Hallgren (SD) 
Stefan Claesson (SD)  ersätter Jacqueline Maly (SD) 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD)  ersätter Jörgen Grubb (SD) 
Patrick Angelin (SD) §§94-118 ersätter Lisbeth Persson Ekström (SD) 
Nina Jakku (V) §§94-106 ersätter Anders Skans (V) 
Lisa Stolpe (V) §§104-118 ersätter Sadiye Altundal (V) 
Tobias Petersson (V) §§107-118 ersätter Anders Skans (V) 
Malte Tängmark Roos (MP) §§86-112 ersätter Surra Al Sakban (MP) 
Eva Christina Bertz (L) §§86-94 ersätter Linda Eklund (L), §§110-118 ersätter Roko Kursar 
(L) 
Kay Lennart Wictorin (C)  ersätter Emelie Nyman (C) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Hanna Sandberg (S) §§95-96 
Anders Nilsson (S) §§95-118 
Marie Tanndal (S) 
Peter Johansson (S) 
Amanda Johannesson (S) §§94-118 
Shaip Morina (S) 
Sven-Erik Rasmusson (S) 
Neziya Rahman (S) §§86-101 
Bo Mats Brogren (M) §§103-106 
Darko Simic (M) §§86-94 
Amanda Traneborn (M) §§86-98 
Niclas Röhr (M) 
Petra Lundgren (M) 
Nina Jakku (V) §§86-93 
Lisa Stolpe (V) §§88-103 
Tobias Petersson (V) §§86-106 
Malte Tängmark Roos (MP) §§113-118 
Eva Christina Bertz (L) §§95-109 
Joel Laguna Ascacivar (L) 
Martin Molin (C) 
 
Övriga närvarande 
Kent Andersson (S) (Revisor) 
Aron Regnéll (Politisk sekreterare (M)) 
Charlotte Frank (Politisk sekreterare (L)) §§86-116 
Markus Krook (Politisk sekreterare (C)) §§86-109 
Oscar Rauer (Politisk sekreterare (S)) §§86-96 
Ursula Savonius (Politisk sekreterare (L)) §§86-96 
Amanda Lindblad (Politisk sekreterare (MP)) §§94-95 
Daniel Svartek (Stadsjurist) 
Pamela Lindqvist (Nämndsekreterare) 
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Agnes Wemme (Nämndsekreterare) 
Magdalena Bondeson (Sektionschef) 
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ÄRENDELISTA 
§86 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändning av 

kommunfullmäktigesammanträdet 
§87 Val av justerare 
§88 Inkomna frågor 
§89 Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) angående 

konsekvenser av nedskärningar i skolan 
§90 Fråga från Anfal Mahdi (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

desinformationskampanjer 
§91 Fråga från Mats Brogren (M) till Andréas Schönström (S) angående en 

tillgänglig stad för alla 
§92 Fråga från Håkan Fäldt (M) till Andréas Schönström (S) om kompensation 

för långa trafikavstängningar 
§93 Fråga från Anders Skans (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

ordningsvakter 
§94 Årsredovisning 2023 Malmö stad 
§95 Revisionsberättelse för Malmö stad samt fråga om ansvarsfrihet för 

ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen och övriga nämnder 2023 
§96 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot rasism och 

för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla och förbättra 
samordningen på området 

§97 Uppdrag budget 2023 - Inventera vilka modeller för internt köp och sälj 
som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera ändamålsenligheten för sådan 
styrmodeller 

§98 VA SYD - investeringsavtal avseende avloppsreningssystemet MAXIMA 
§99 Redovisning av internationellt arbete 2023 
§100 Upphävande av Program för strategiskt omvärldsarbete i Malmö stad 
§101 Uppföljning av intern kontroll 2023 
§102 Ansökan tekniska nämnden om objektsgodkännande för projekt 3411, 8.8 

Södra Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder om 
Triangeln 

§103 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av 
nybyggnation gällande Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage 12 

§104 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av 
nybyggnation gällande Svågertorps förskola inom fastigheten Statisten 1 

§105 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av 
nybyggnation gällande Ardennerns förskola inom fastigheten 
Landskamreraren 5 

§106 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av 
nybyggnation gällande Frejas förskola inom fastigheten Hyllie 165:61 

§107 Ansökan från funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom 
investering av nybyggnad gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 
11:3 

§108 Förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 och 18 
§109 Hyresavtal för nya lokaler till Hjälpmedelscentrum 
§110 Översyn av arvodesreglementet 
§111 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och säkerhetsföreskrifter för 

Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn 
§112 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att trappa upp kommunens 

ANDTS-arbete 
§113 Motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till stadens dammar 
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§114 Valförslag och avsägelser - Kommunfullmäktige 2024-05-23 
§115 Anmälan av inkomna skrivelser 
§116 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 

kommunfullmäktiges prövning 
§117 Inkomna interpellationer 
§118 Besvarande av interpellationer 
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§ 86 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändning av 
kommunfullmäktigesammanträdet 

 
Sammanfattning 
Ordföranden uttalar att "det särskilt ska upplysas om att vid kommunfullmäktiges 
sammanträde, liksom vid den vidare hanteringen av varje enskilt sammanträde, tillämpas 
gällande integritetslagstiftning vid all behandling av personuppgifter. De som deltar i 
kommunfullmäktiges sammanträde erinras om att de inte får röja enskildas sekretess". 
 
Upprop förrättas. 
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§ 87 Val av justerare 
 
Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att protokollet justeras den 5 juni 2024 kl. 13:00 på stadskontoret. 
Kommunfullmäktige utser Stefana Hoti (MP) och Anders Pripp (SD) att jämte 
ordföranden justera protokollet. 
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§ 88 Inkomna frågor 
 
Sammanfattning 
Mats Brogren (M) har anhållit att till kommunalrådet med beredningsansvar för teknik 
Andréas Schönström (S) få framställa en fråga angående en tillgänglig stad för alla. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Håkan Fäldt (M) har anhållit om att till kommunalrådet med beredningsansvar för teknik 
och service Andréas Schönström (S) få framställa en fråga en fråga om kompensation för 
långa trafikavstängningar. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Helena Nanne (M) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga angående konsekvenser av nedskärningar i skolan. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 
 
Anders Skans (V) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om ordningsvakter. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde av Andréas Schönström (S). 
 
Anfal Mahdi (V) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande få framställa en fråga 
om desinformationskampanjer. 
 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde av Amani Loubani (S). 
 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Mats Brogren (M) till Andréas Schönström (S) angående en tillgänglig 

stad för alla 
• Fråga från Håkan Fäldt (M) till Andréas Schönström (S) om kompensation för 

långa trafikavstängningar 
• Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) angående 

konsekvenser av nedskärningar i skolan 
• Fråga från Anders Skans (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om ordningsvakter 
• Fråga från Anfal Mahdi (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

desinformationskampanjer 
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§ 89 Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) 
angående konsekvenser av nedskärningar i skolan 

STK-2024-873 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 88 medge Helena Nanne (M) att till 
kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) få framställa en fråga 
angående konsekvenser av nedskärningar i skolan. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. 
 
Helena Nanne (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 1. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) angående 

konsekvenser av nedskärningar i skolan 
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§ 90 Fråga från Anfal Mahdi (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
desinformationskampanjer 

STK-2024-876 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 88 medge Anfal Mahdi (V) att till kommunalrådet 
med beredningsansvar för demokrati och mänskliga rättigheter Amani Loubani (S) få 
framställa en fråga om desinformationskampanjer. 
 
Amani Loubani (S) besvarar frågan. 
 
Anfal Mahdi (V) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 2. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Anfal Mahdi (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 

desinformationskampanjer 
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§ 91 Fråga från Mats Brogren (M) till Andréas Schönström (S) angående 
en tillgänglig stad för alla 

STK-2024-810 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 88 medge Mats Brogren (M) att till kommunalrådet 
med beredningsansvar för teknik Andréas Schönström (S) få framställa en fråga angående 
en tillgänglig stad för alla. 
 
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
 
Mats Brogren (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas om bilaga 3. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Mats Brogren (M) till Andréas Schönström (S) angående en tillgänglig 

stad för alla 
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§ 92 Fråga från Håkan Fäldt (M) till Andréas Schönström (S) om 
kompensation för långa trafikavstängningar 

STK-2024-833 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 88 medge Håkan Fäldt (M) att till kommunalrådet 
med beredningsansvar för teknik Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om 
kompensation för långa trafikavstängningar. 
 
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
 
Håkan Fäldt (M) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 4. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Håkan Fäldt (M) till Andréas Schönström (S) om kompensation för 

långa trafikavstängningar 
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§ 93 Fråga från Anders Skans (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om 
ordningsvakter 

STK-2024-875 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 88 medge Anders Skans (V) att till kommunalrådet 
med beredningsansvar för teknik Andréas Schönström (S) få framställa en fråga om om 
ordningsvakter. 
 
Andréas Schönström (S) besvarar frågan. 
 
Anders Skans (V) yttrar sig. 
 
Frågan intas som bilaga 5. 
 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Anders Skans (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om ordningsvakter 
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§ 94 Årsredovisning 2023 Malmö stad 

STK-2024-137 
 
Sammanfattning 
I ärendet presenteras Årsredovisning 2023 för Malmö stad. Förslaget är att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna den och att 
kommunfullmäktige avsätter 77 mnkr till resultatutjämningsreserv. Förslaget är även att 
kommunfullmäktige beslutar att nämndernas resultat 2023 inte medför några justerade 
kommunbidrag eller justerade investeringsramar för 2024. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023 för Malmö stad. 
  

2. Kommunfullmäktige avsätter 77 mnkr till resultatutjämningsreserv. 
  

3. Kommunfullmäktige beslutar att nämndernas resultat 2023 inte medför några 
justerade kommunbidrag eller justerade investeringsramar för 2024. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) redogör för följande korrigeringar i årsredovisningen. Sista 
meningen på sidan 9 korrigeras så att där står 10 kommunalråd med ansvarsområde. Sista 
stycket på sidan 9 stycket ska ersättas med "Malmö stad har 13 kommunalråd som väljs av 
kommunfullmäktige. Av dessa har 10 kommunalråd ansvar för varsitt område, ett så kallat 
beredningsansvar. Övriga tre tjänster är uppdelade på fyra oppositionsråd utan 
beredningsansvar." 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Helena Nanne (M), Roko Kursar (L), Janne Grönholm 
(MP) och Amani Loubani (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens korrigerade förslag. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar att kommunfullmäktige uppdrar åt MKB att sänka 
hyreshöjningen för år 2025 i sitt bestånd. 
 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Emma-Lina Johanssons (V) tilläggsyrkande. 
 
Revisorskollegiets ordförande Kent Andersson (S) redogör för revisionsberättelsen och att 
revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige godkänner Malmö stads årsredovisning för 
2023 samt, med revisionsberättelsen och årsredogörelsen som underlag, tillstyrker 
att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för kommunstyrelsen, nämnder och 
beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även John Eklöf (M), Showan Shattak [V), Carin 
Gustafsson (V), Anton Sauer (C), Magnus Olsson (SD), Sara Wettergren (L) och Kay 
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Wictorin (C). 
 
Ordföranden frågar först kommunfullmäktige om kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens korrigerade förslag och finner att fullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens korrigerade förslag. 
 
Ordföranden ställer sedan Emma-Lina Johanssons (V) tilläggsyrkande under proposition, 
bifall mot avslag, och finner att kommunfullmäktige avslagit tilläggsyrkandet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har (M) inkommit med ett särskilt yttrande. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 6 till fullmäktiges protokoll. 
 
Till kommunfullmäktiges beslut har (C) inkommit med ett särskilt yttrande. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 7 till fullmäktiges protokoll. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (V) gruppreservation till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
MKB Fastighets AB 
MINC i Sverige AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Leasing AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Boplats Syd AB 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Korrigering av uppgifter i Årsredovisning 2023 Malmö stad 
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• Förslag till beslut KS 240410 § 100 med reservation (V) samt särskilt yttrande 
(M+C) och (SD) Årsredovisning 2023 Malmö stad 

• Förslag till beslut KSAU 240402 § 150 med särskilt yttrande (M) Årsredovisning 
2023 Malmö stad 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Årsredovisning 2023 Malmö stad 
• Årsredovisning Malmö stad 2023 
• Bilaga - Rapport - särskild fråga om arbetet med mänskliga rättigheter 
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§ 95 Revisionsberättelse för Malmö stad samt fråga om ansvarsfrihet för 
ledamöter och ersättare i kommunstyrelsen och övriga nämnder 
2023 

STK-2024-861 
 
Sammanfattning 
Revisorerna har i revisionsberättelse för Malmö stad för år 2023 tillstyrkt att 
årsredovisningen för 2023 godkänns och att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
styrelse, nämnder, beredningar samt enskilda ledamöter i dessa organ. 
 
Revisorerna vill fästa kommunfullmäktiges uppmärksamhet på Malmö stads särskilda 
förutsättningar och utmaningar avseende verksamhet och ekonomi, demografisk utveckling 
kopplat till krav på hållbarhet och bibehållen välfärd samt fortsatta utmaningar avseende 
kompetensförsörjning och osäkerhetsfaktorer i vår omvärld. 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Carina Nilsson (S) har mot bakgrund av 
revisionsberättelsen i skrivelse till kommunfullmäktige hemställt att kommunfullmäktige 
beslutar att godkänna årsredovisningen, att kommunstyrelsen, övriga nämnder samt andra 
av kommunfullmäktige tillsatta organ samt enskilda ledamöter i dessa organ, beviljas 
ansvarsfrihet för 2023 års verksamhet samt att med beaktande av de nämndspecifika 
iakttagelser och bedömningar lägga årsredogörelsen för år 2023 till handlingarna. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att 
 

1. Kommunstyrelsen, övriga nämnder samt andra av kommunfullmäktige tillsatta 
organ samt enskilda ledamöter i dessa organ, beviljas ansvarsfrihet för 2023 års 
verksamhet. 
  

2. Med beaktande av de nämndspecifika iakttagelser och bedömningar lägga 
årsredogörelsen för år 2023 till handlingarna. 

   

Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande Carina Nilsson (S) redogör för sin skrivelse och 
hemställan till kommunfullmäktige. 
 
Revisorskollegiets ordförande Kent Andersson (S) redogör för revisionsberättelsen och att 
revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige godkänner Malmö stads årsredovisning för 
2023 samt, med revisionsberättelsen och årsredogörelsen som underlag, tillstyrker 
att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för kommunstyrelsen, nämnder och 
beredningar samt enskilda ledamöterna i dessa organ. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Magnus Olsson (SD) och Sedat Arif (S). 
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Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att bevilja ansvarsfrihet för 2023 års 
verksamhet för kommunstyrelsen, övriga nämnder samt andra av kommunfullmäktige 
tillsatta organ samt enskilda ledamöter i dessa organ samt, med beaktande av 
nämndspecifika iakttagelser och bedömningar, beslutat att lägga årsredogörelsen för år 
2023 till handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
MKB Fastighets AB 
MINC i Sverige AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Leasing AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Boplats Syd AB 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Revisorskollegiet beslut 240514 
• Revisionsberättelse 2023 
• Årsredogörelse 2023 
• Bilaga 1 Granskningsrapporter och revisionsberättelser - helägda bolag 
• Bilaga 2 Granskningsrapporter och revisionsberättelser - delägda bolag 
• Uttalande kommunfullmäktiges ordförande årsredovisning 2023 Malmö stad 
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§ 96 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot 
rasism och för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla 
och förbättra samordningen på området 

STK-2023-138 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen fick i kommunfullmäktiges budget för 2023 i uppdrag att, tillsammans 
med grundskolenämnden, arbetsmarknads- och socialnämnden och kulturnämnden, brett 
utreda formerna för stadens arbete mot rasism och för mänskliga rättigheter så att det 
utformas på ett sätt där staden ytterligare kan kraftsamla och förbättra samordningen på 
området. 
 
Budgetuppdraget har samordnats med utvecklingen av uppföljningen av stadens arbete 
med mänskliga rättigheter i årsredovisningen för 2023. Uppföljningen resulterade i en 
rapport om det systematiska arbetet för mänskliga rättigheter i Malmö stad. Denna rapport 
utgör en bilaga till årsredovisningen. Återrapporteringen av detta budgetuppdrag tar sin 
utgångspunkt i de slutsatser som presenteras i rapporten. I återrapporteringen redogörs för 
det fortsatta arbete som syftar till att förstärka samordningen av arbetet med mänskliga 
rättigheter och mot rasism i staden.  
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner återrapporteringen. 
  

2. Kommunfullmäktige skickar återrapporteringen till stadens nämnder och helägda 
bolag för beaktande i det fortsatta utvecklingsarbetet. 

   

Beslutsgång 
Amani Loubani (S) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Anfal Mahdi (V) yrkar att 

1. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att ta fram stadsgemensamma 
processer, vägledningar och metodstöd i arbetet med antidiskriminering och 
mänskliga rättigheter för att underlätta nämnders och bolags arbete med 
antidiskriminering och mänskliga rättigheter. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att ta fram en plan för 
kunskapshöjning kring andra målgrupper än barnets rättigheter, utifrån 
exempelvis tillgänglighetsperspektiv och nationell minoritetslagstiftning, samt 
hur mänskliga rättigheter utgör en del av nämnders eller bolags uppdrag. 

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att analysera och ta fram en 
plan för hur ett systematiskt arbete med hbtqia+personers rättigheter ska ske och 
återrapportera detta till kommunstyrelsen senast i december 2024. 
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4. Kommunfullmäktige beslutar att budgetprocessen framöver innehåller specifika 
kommunfullmäktigemål rörande mänskliga rättigheter, jämställdhet och 
antidiskriminering då ambitionsnivåer och prioriteringar behöver samordnas för 
att möjliggöra en framgångsrik implementering. 
  

Anton Sauer (C) biträder Anfal Mahdis (V) tredje tilläggsyrkande. 
 
Amani Loubani (S) yrkar avslag på Anfal Mahdis (V) tilläggsyrkanden. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Helena Nanne (M) och Magnus Olsson 
(SD). 
 
Ordföranden finner först att det bara föreligger bifallsyrkanden till kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställer sedan varje tilläggsyrkande under proposition, bifall mot avslag, och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå samtliga tilläggsyrkanden. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har (M) inkommit med ett särskilt yttrande. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 8 till fullmäktiges protokoll. 
 
Till kommunfullmäktiges beslut har (C) inkommit med ett särskilt yttrande. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 9 till fullmäktiges protokoll. 
 
Till kommunfullmäktiges beslut har (SD) inkommit med ett särskilt yttrande. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 10 till fullmäktiges protokoll. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (V) gruppreservation till förmån för eget yrkande. 
 
 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Boplats Syd AB 
Malmö Kommuns parkering AB 
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Malmö Leasing AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Stadsteater AB 
Minc Sverige AB 
MKB Fastighets AB 
Parkeringsövervakning Malmö AB 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §130 med reservation (V) och särskilt yttrande (M+C) 

och (SD) Uppdr budget 2023 - Utr formerna för arbete mot rasism och för mänskl 
rättigh för att kraftsamla och samor 

• Förslag till beslut KSAU 240429 §202 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för 
stadens arbete mot rasism och för mänskliga rättigheter för ytterligare kraftsamla & 
förbättra samordningen på område 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för 
stadens arbete mot rasism och för mänskliga rättigheter 
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§ 97 Uppdrag budget 2023 - Inventera vilka modeller för internt köp och 
sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera ändamålsenligheten 
för sådan styrmodeller 

STK-2023-140 
 
Sammanfattning 
I samband med beslut om budget 2023 beslutade kommunfullmäktige att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och bolag, inventera 
vilka modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera 
ändamålsenligheten av sådana styrmodeller för staden som helhet. I detta ärende 
återrapporteras genomförd inventering och utvärdering. Utvärderingen är sammanfattad i 
en rapport som innehåller förslag på fortsatta utredningar. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av budgetuppdrag 2023 om att 
inventera vilka modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt 
utvärdera ändamålsenligheten för sådana styrmodeller. 
  

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att, utifrån redovisningen av 
detta budgetuppdrag, återkomma med förslag på riktlinjer för intern prissättning. 
  

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen, servicenämnden och tekniska 
nämnden att utreda förutsättningarna att fullt ut tillämpa 
självkostnadsprissättning på området interna markhyror. 
  

4. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att utreda förutsättningarna att 
fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning på området försäljning av 
upphandlingstjänster. 
  

5. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen och fritidsnämnden att utreda 
förutsättningarna att fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning för 
fritidsnämndens hyror för fritidsanläggningar mot grundskolenämnden och 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden. 
  

6. Kommunfullmäktige uppdrar åt fritidsnämnden att utreda förutsättningarna att 
fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning för fritidsnämndens grönyteskötsel mot 
servicenämnden. 
  

7. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen och tekniska nämnden att 
utreda förutsättningarna att fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning för tekniska 
nämndens hyresavtal gentemot övriga nämnder. 
  

8. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden att utreda förutsättningarna att 
fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning inom servicenämndens 
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verksamhetsområde kommunteknik. 
  

9. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden, grundskolenämnden och 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att utreda om helhetsansvaret för 
skolmåltider bör ligga under en och samma nämnd. 
  

10. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden, grundskolenämnden och 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att utreda om helhetsansvaret för 
skolskjuts bör ligga under en och samma nämnd. 
  

11. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden och tekniska nämnden att 
utreda om helhetsansvaret för drift- och underhåll av allmän platsmark bör ligga 
under en och samma nämnd. 
  

12. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen, tekniska nämnden och 
Parkeringsövervakning i Malmö AB att utreda om helhetsansvaret för 
parkeringsövervakning bör ligga under en och samma nämnd/bolag. 
  

13. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden och tekniska nämnden att 
utreda om helhetsansvaret för färdtjänst bör ligga under en och samma nämnd. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Håkan Fäldt (M). 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har (M) inkommit med ett särskilt yttrande. Det särskilda 
yttrandet intas som bilaga 11 till kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
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Överförmyndarnämnden 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
MKB Fastighets AB 
MINC i Sverige AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Leasing AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Boplats Syd AB 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §131 Uppdrag budget 2023 - Inventera vilka modeller 

för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera 
ändamålsenligheten för sådan styrmodeller 

• Förslag till beslut KSAU 240415 §176  Uppdrag budget 2023 - Inventera vilka 
modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera 
ändamålsenligheten för sådan styrmodeller 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240415 Inventera vilka modeller för intern köp och sälj 
som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera ändamålsenligheten 

• Rapport - Inventera vilka modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö 
stad samt utvärdera ändamålsenligheten för sådana styrmodeller 
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§ 98 VA SYD - investeringsavtal avseende avloppsreningssystemet 
MAXIMA 

STK-2024-518 
 
Sammanfattning 
Förbundsfullmäktige i VA SYD beslutade den 26 mars år 2024 att översända förslag till 
investeringsavtal avseende MAXIMA - en regional infrastruktursatsning med ett nytt 
gemensamt system för en hållbar och robust avloppsrening för kommunerna Burlöv, 
Lomma, Lund och Malmö för godkännande i respektive kommunfullmäktige senast den 12 
juni 2024. 
 
Enligt investeringsavtalet förbinder sig Burlöv, Lomma, Lund och Malmö att låna ut medel 
till VA SYD för genomförandet av berörda anläggningsdelar, för programgemensamma 
kostnader samt för osäkerheter och risker respektive anläggningsdel medför. Investeringen 
beräknas uppgå till 17 500 miljoner kronor varav Malmö stads finansiella åtagande uppgår 
till 14 537 miljoner kronor. VA SYD:s lånekostnader belastar därefter VA-kollektivet i 
respektive kommun. 
 
Kommunfullmäktige i respektive kommun har att godkänna investeringsavtalet i dess 
helhet i befintligt skick, utan tillägg eller justeringar. Tidplanen för genomförandet bedöms 
till tio år från förbundsfullmäktiges planerade beslut den 18 juni 2024. 
 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige godkänna 
investeringsavtalet gällande genomförandet av MAXIMA. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner i ärendet redovisat förslag till investeringsavtal 
avseende MAXIMA – en regional infrastruktursatsning med ett nytt gemensamt 
system för en hållbar och robust avloppsrening för kommunerna Burlöv, 
Lomma, Lund och Malmö. 
  

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att underteckna det redovisade 
investeringsavtalet. 
  

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att närmare följa MAXIMA-
projektets genomförande i samråd med VA SYD. 
  

4. Kommunfullmäktige godkänner en låneram för VA SYD:s projekt MAXIMA 
motsvarande 14 537 mnkr indexerat i januari 2024 års penningvärde. 
  

5. Kommunfullmäktige godkänner utökning av Internbankens upplåningsram med 
15 mdkr till totalt 40 mdkr och fastställer uppdaterat dokument ”Ramar för 
upplåning, borgen och utlåning”. 
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6. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Håkan Fäldt (M), Håkan Ask (SD), Stefana Hoti 
(MP), Anders Andersson (V) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Ordföranden finner att det bara föreligger bifallsyrkanden till kommunstyrelsens förslag 
och finner att kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Protokollet för detta ärende läses upp och förklaras omedelbart justerat. 

Beslutet skickas till  
VA SYD 
Tekniska nämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Miljönämnden 
Lunds kommun 
Lomma kommun 
Burlövs kommun 
Stadskontoret, Avdelningen bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut samt beslut KS 240507 §138 VA SYD - investeringsavtal 

avseende avloppsreningssystemet MAXIMA 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §207  VA SYD - investeringsavtal avseende 

avloppsreningssystemet MAXIMA 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 VA SYD Investeringsavtal avseende 

avloppsreningssystemet MAXIMA 
• Bilaga 1 PM SYSTEMVAL MAXIMA 240124 
• Utdrag ur protokoll Forbundsfullmäktige VA SYD 240326 § 5 
• Bakgrundsbeskrivning inför beslut om investeringsavtal 20240312 
• Tjänsteskrivelse om godkännande av investeringsavtal 20240402 
• Investeringsavtal 20240312 
• Förbundsordning för VA SYD 
• Protokoll Ägarnämnd VA SYD Malmö 240304 
• Ramar för upplåning, borgen och utlåning 
• Beslut KSAU 240318 § 116 Information om fortsatt process i ärendet: VA SYD - 

investeringsavtal avseende avloppsreningssystemet Maxima 
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§ 99 Redovisning av internationellt arbete 2023 

STK-2023-1702 
 
Sammanfattning 
Malmö stads internationella arbete ställs varje år samman i en redovisning med hjälp av 
underlag som respektive förvaltning har i uppdrag att rapportera. Detta sker i enlighet med 
Policy för Malmö stads internationella arbete som är ett kommunövergripande 
styrdokument antagen av kommunfullmäktige 2016 (STK-2015-1008). Syftet med 
redovisningen är att tydliggöra nyttan med den internationella verksamheten i staden samt 
att ge en överblick över förvaltningarnas arbete med internationella projekt. Stadskontoret 
föreslår att redovisningen läggs till handlingarna. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige lägger den internationella redovisningen för 2023 till 
handlingarna. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Nichlas Holmgren Gellersten (SD) och Roko Kursar (L) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
MKB Fastighets AB 
MINC i Sverige AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
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Malmö Leasing AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Boplats Syd AB 
Stadskontoret, Avdelningen Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §129 med särskilt yttrande (SD) Redovisning av 

internationellt arbete 2023 
• Förslag till beslut KSAU 240422 §189  Redovisning av internationellt arbete 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240422 Redovisning av internationellt arbete 2023 
• Redovisning av internationellt arbete 2023 
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§ 100 Upphävande av Program för strategiskt omvärldsarbete i Malmö 
stad 

STK-2023-1232 
 
Sammanfattning 
Malmö stads strategiska omvärldsprogram godkändes av kommunfullmäktige den 26 
januari 2017 (STK-2015-1006). Omvärldsprogrammet har idag inte den funktion i det 
dagliga omvärldsarbetet som var tanken när programmet togs fram. 
 
Omvärldsarbetet bedrivs inom ramen för stadens internationella och gränsregionala och 
regionala samarbeten, vars samverkansformer uppdateras löpande. Staden har också en 
ambition att minska antalet styrdokument för den dagliga driften av verksamheten. Därför 
föreslår stadskontoret att programmet upphävs och att stadens omvärldsarbete och 
påverkansarbete i stället knyts tätare till kommunfullmäktigemålen och uppdrag i stadens 
budget. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige upphäver Program för strategiskt omvärldsarbete i Malmö 
stad. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Malmö Stadshus AB 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
MKB Fastighets AB 
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MINC i Sverige AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Leasing AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Boplats Syd AB 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §142 Upphävande av Program för strategiskt 

omvärldsarbete i Malmö stad 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §156  Upphävande av Program för strategiskt 

omvärldsarbete i Malmö stad 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Upphävande av Program för strategiskt 

omvärldsarbete i Malmö stad 
• Program för strategiskt omvärldsarbete i Malmö stad 
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§ 101 Uppföljning av intern kontroll 2023 

STK-2024-187 
 
Sammanfattning 
Intern kontroll är ett av flera sätt för en organisation att säkra och utveckla verksamhetens 
kvalitet och att säkerställa att grunduppdraget och de kommunala målen uppnås. Att 
utveckla system och metoder för att förbättra den interna kontrollen är ett ständigt 
pågående förbättringsarbete. I ärendet görs en bedömning av utvecklingen av kommunens 
samlade system för intern kontroll. 
 
En del i arbetet med att utveckla intern kontroll är årliga kommungemensamma 
granskningsområden. Under 2023 har granskningar gjorts som avser röjande av sekretess, 
lag- och regelefterlevnad avseende kostförmåner samt fysisk tillgänglighet i lokaler. 
 
Resultatet av granskningen av risk för röjande av sekretess pekar bland annat på behov att 
ta fram grundläggande kommungemensamma utbildningar eller utbildningsmaterial om 
informationshantering. Det bör också genomföras en utredning av juridiska förutsättningar 
för utkontraktering och utlämnande av uppgifter till externa aktörer. Dessutom behöver 
befintligt stöd för hantering av ostrukturerad information ses över och kommuniceras. 
 
Granskningen av regelefterlevnad avseende kostförmåner visar att de åtgärder som 
vidtagits sedan motsvarande granskning 2020 medfört önskade effekter, men att fortsatt 
arbete bör bedrivas för göra övergripande information och rapportering mer lättillgänglig 
och förenklad med syfte att göra det lätt att göra rätt. 
 
Granskningen avseende tillgänglighet i lokaler visar att arbetet med att identifiera, åtgärda 
och följa upp tillgänglighetsbrister behöver bedrivas kontinuerligt och systematiskt. De 
tillgänglighetsbrister och utvecklingsområden som har identifierats behöver således 
åtgärdas och inkluderas i nämndernas och bolagens fortsatta arbete med en högre grad av 
systematik och kontinuitet än vad som hittills har funnits. Granskningen och dess resultat 
föreslås därför ligga till grund för nämndernas, bolagens och funktionsstöds- och 
tillgänglighetssamordnarnas fortsatta arbete samt inkluderas i det förvaltningsövergripande 
arbete som nyligen har påbörjats med syfte att samordna och stärka arbetet med 
tillgänglighet. Vidare görs bedömningen att det finns anledning att göra en uppföljande 
granskning om tre år. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten Uppföljning av intern kontroll 2023. 
 
 
   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Malmö Stadshus AB 
MKB Fastighets AB 
Parkering Malmö AB 
Parkeringsövervakning Malmö AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Leasing AB 
Boplats Syd AB 
Minc i Sverige AB 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut samt beslut KS 240410 § 101 Uppföljning av intern kontroll 2023 
• Förslag till beslut KSAU 240402 § 140 Uppföljning av intern kontroll 2023 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240402 Uppföljning av intern kontroll 2023 
• Bilaga 1 Sammanställning självskattningar intern kontroll 2023 
• Bilaga 2 Sammanställning självskattningar intern kontroll 2022 
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§ 102 Ansökan tekniska nämnden om objektsgodkännande för projekt 
3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra 
Förstadsgatan söder om Triangeln 

STK-2024-361 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för en ombyggnad 
av Södra Förstadsgatan, från Föreningsgatan till Bergsgatan, samt insatser kopplade till 
trygghet och vistelsekvalité på Rådmansvången. Den totala investeringen uppgår till 108 
mnkr. Förslaget är att kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande 
om 108 mnkr samt godkänner årliga driftkonsekvenser om 6,7 mnkr brutto. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande förprojekt 
3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder om 
Triangeln, till en beräknad bruttoutgift om 108 mnkr. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 6,7 mnkr brutto och 
5,6 mnkr netto.  

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S), Sadiye Altundal (V), Stefana Hoti (MP), Kay Wictorin (C), 
Showan Shattak (V), Gunilla Ryd (V) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
John Eklöf (M) och Anders Pripp (SD) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Kay Wictorin (C) yrkar att en företagssamordnare ska inrättas i det fortsatta arbetet, med 
uppgift att tillsammans med det lokala näringslivet verka för att göra byggtiden så smärtfri 
som möjligt. 
 
Stefana Hoti (MP) yrkar avslag på Kay Wictorins (C) tilläggsyrkande. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Mats Brogren (M), Anton Sauer (C) och 
Magnus Olsson (SD). 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. Ordföranden ställer först 
kommunstyrelsens förslag under proposition, bifall mot avslag, och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordföranden ställer sedan Kay Wictorins (C) tilläggsyrkande under proposition, bifall mot 

34



 
 
 
 
 
 

 
 
 

avslag, och finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå tilläggsyrkandet. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet har (C) inkommit med en gruppreservation. 
Reservationen intas som bilaga 12 till fullmäktiges protokoll. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut i ärendet anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 
 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 med res (M), (C) och (SD) §137 Ans tekniska 

nämnden objektsgodkännande för projekt 3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt 
projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder Triangeln 

• Förslag till beslut KSAU 240422 §183 med reservation (M) Ansökan tekniska 
nämnden objektsgodkännande för projekt 3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt 
projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder om Triangel 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240422 Objektsgodkännande för projekt 3411, 8.8 Södra 
Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder om Triangeln 

• Tekniska nämnden beslut 240130 §18 Reservation (M) och (SD) och Särskilt 
yttrande (C) 

• Underlag objektsgodkännande projekt 3411 8.8 Södra Förstadsgatan samt 9475 S 
Förstadsg söder om Triangeln 
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§ 103 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Bellevues nya förskola inom fastigheten 
Tage 12 

STK-2024-323 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på fastigheten Tage 12, Bellevues förskola, till en 
beräknad totalutgift om 73 mnkr. Färdigställandet bedöms till hösten 2026. Förskolan 
planeras för 98 platser varav 18 platser på en äventyrsavdelning. Förskolan byggs på 
befintlig detaljplan och ersätter tidigare förskola på samma fastighet som redan är riven.  
Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
förskola inom fastigheten Tage 12, till en beräknad totalutgift om 73 mnkr, och 
ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen. 

   

Beslutsgång 
Mohamed Yassin (MP) och Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Linda Obiedzinski (M) yrkar att ärendet remitteras till servicenämnden för bedömning om 
anskaffningen till föreslagen investeringsnivå är möjlig. 
 
Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag på remissyrkandet. 
 
Anton Sauer biträder Linda Obiedzinskis (M) remissyrkande. 
 
Nina Jakku (V) yrkar att förskolan planeras för 80 barn. 
 
Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag på Nina Jakkus (V) ändringsyrkande. 
 
Ordförande ställer först remissyrkandet under proposition, bifall mot avslag, och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras idag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. De ledamöter som vill 
avgöra ärendet idag röstar ja, de ledamöter som vill att ärendet ska remitteras till 
servicenämnden röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska 
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remitteras till servicenämnden. 
 
Omröstning genomförs med omröstningsapparat och utfaller med 45 ja-röster mot 15 nej-
röster. En ledamot var frånvarande vid omröstningen. Kommunfullmäktige har således 
beslutat att ärendet ska avgöras idag. Voteringslista 1, bilaga 13. 
 
Ordföranden ställer sedan Nina Jakkus (V) ändringsyrkande under proposition, bifall mot 
avslag, och finner att kommunfullmäktige avslagit ändringsyrkandet. 
 
Ordföranden finner slutligen, då det enbart föreligger bifallsyrkanden till 
kommunstyrelsens förslag, att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har (M) och (C) inkommit med en gemensam 
gruppreservation. Reservationen intas som bilaga 14 till fullmäktiges protokoll. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (V) gruppreservation till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Servicenämnden 
Förskolenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §132 med res (V) och särskilt yttrande (M+C) Ans 

förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggn gällande 
Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage 1 

• Förslag till beslut KSAU 240429 §210 med särskilt yttrande (M) Ansökan 
förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande 
Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage 12 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning 
genom investering av nybyggnation Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage 
12 

• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande Bellevue 
förskola inom fastigheten Tage 12 

• Detaljplan DP5495 
• Förskolenämnden beslut 240124 § 16  Reservation (V) och Särskilt yttrande (M) 
• Förskolenämndens Funktionsprogram för förskolor i Malmö 
• Kartor och lokalisering Bellevue förskola Tage 12 
• Livskostnadskalkyl Hyreskalkyl Bellevue fsk Tage 12 231101 
• Ritningar Bellevue förskola Tage 12 
• Stadsbyggnadsnämndens Riktlinjer Friytor vid förskolor och skolor 
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
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§ 104 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Svågertorps förskola inom fastigheten 
Statisten 1 

STK-2024-519 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på fastigheten Statisten 1, Svågetorps förskola, till en 
beräknad totalutgift om 80 000 000 kronor. Färdigställandet bedöms till hösten 2027. 
Förskolan planeras för 144 platser varav 24 platser på en äventyrsavdelning. Förskolan 
byggs på befintlig detaljplan och ersätter tidigare förskola på samma fastighet som redan är 
riven på grund av problem med fukt och mögel i konstruktionen.  
 
Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
förskola inom Statisten, till en beräknad totalutgift om 80 000 000 kronor, och 
ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen.  

   

Beslutsgång 
Mohamed Yassin (MP) och Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Linda Obiedzinski (M) yrkar att ärendet remitteras till servicenämnden för bedömning om 
anskaffningen till föreslagen investeringsnivå är möjlig. 
 
Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag på Linda Obiedzinski (M) yrkande. 
 
Nina Jakku (V) yrkar att förskolan planeras för 120 barn. 
 
Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag på Nina Jakkus (V) yrkande. 
 
Ordförande ställer först remissyrkandet under proposition, bifall mot avslag, och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordföranden ställer sedan Nina Jakkus (V) ändringsyrkande under proposition, bifall mot 
avslag, och finner att kommunfullmäktige avslagit ändringsyrkandet. 
 
Ordföranden finner slutligen, då det enbart föreligger bifallsyrkanden till 
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kommunstyrelsens förslag, att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har (M) och (C) inkommit med en gemensam 
gruppreservation. Reservationen intas som bilaga 15 till fullmäktiges protokoll. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (V) gruppreservation till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Servicenämnden 
Förskolenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §133 med reservation (V) Ansökan förskolenämnden 

om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande Svågertorps 
förskola inom fastigheten Statisten 1 

• Förslag till beslut KSAU 240429 §204 Ansökan förskolenämnden om 
lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande Svågertorps förskola 
inom fastigheten Statisten 1 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Ansökan om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Svågetorps förskola inom fastigheten Statisten 1 
Lindeborg 

• Beslut om lokalanskaffning genom ny investering gällandeSvågertorps förskola 
inom fastigheten Statisten 1 i Lindeborg 

• Detaljplan 5493 
• Förskolenämnden beslut 240221 § 40 Reservation (V) 
• Hyreskalkyl och Livskostnadsanalys Svågertorps fsk 
• Karta för lokalisering Svågertorp förskola 
• Ritningar Svågertorps förskola 
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
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§ 105 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Ardennerns förskola inom fastigheten 
Landskamreraren 5 

STK-2024-520 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på Landskamreren 5, Ardennernas förskola på 
Rosengård, till en beräknad totalutgift om 57 mnkr. Färdigställandet bedöms till årsskiftet 
2026/2027. Förskolan planeras för 80 platser.  
 
Förskolan är en nybyggnation för att minska bristen på förskoleplatser i Rosengård på kort 
och lång sikt. För att förskolenämnden ska kunna avveckla lokaler som inte är 
ändamålsenliga behövs det fler förskoleplatser i området. 
 
Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
förskola inom fastigheten Landskamreren 5, till en beräknad totalutgift om 57 
mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen. 

   

Beslutsgång 
Mohamed Yassin (MP) Michael hård av Segerstad (SD)yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Linda Obiedzinski (M) yrkar att ärendet remitteras till servicenämnden för bedömning om 
anskaffningen till föreslagen investeringsnivå är möjlig. 
 
Anton Sauer biträder Linda Obiedzinskis (M) remissyrkande. 
 
Ordförande ställer först remissyrkandet under proposition, bifall mot avslag, och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordföranden finner sedan, då det enbart föreligger bifallsyrkanden till kommunstyrelsens 
förslag, att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har (M) och (C) inkommit med en gemensam 
gruppreservation. Reservationen intas som bilaga 16 till fullmäktiges protokoll. 
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Beslutet skickas till  
Förskolenämnden 
Servicenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §134 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning 

genom investering av nybyggnation gällande Ardennerns förskola inom fastigheten 
Landskamreraren 5 

• Förslag till beslut KSAU 240422 §184  Ansökan förskolenämnden om 
lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande Ardennerns förskola 
inom fastigheten Landskamreraren 5 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240422 Lokalanskaffning genom investering av 
nybyggnad Ardennernas förskola i fastigheten Landskamreren 5. 

• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande 
Ardennerns förskola inom fastigheten Landskamreraren 5 

• Detaljplan 5750 
• Fasadritning A-40-2-0001-A 
• Fasadritning A-40-3-0011-A 
• Fasadritning A-40-3-0012-A 
• Förskolenämnden beslut 240221 § 39 
• Hyreskalkyl Landskamreraren 240118 
• Karta lokalisering Ardennerns förskola Landskamreraren 5 
• Ritning plan 01 - 02. A-40-1-0100-A 
• Ritning plan 03 vind - 04 tak. A-40-1-0200-A 
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
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§ 106 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnation gällande Frejas förskola inom fastigheten Hyllie 
165:61 

STK-2024-523 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på fastigheten Hyllie 165:61, Frejas förskola, till en 
beräknad totalutgift om 78 000 000 kronor. Färdigställandet bedöms till hösten 2027. 
Förskolan planeras för 110 platser. Förskolan ska lösa en del av den rådande platsbristen i 
Hyllie.  
 
Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
förskola inom Statisten, till en beräknad totalutgift om 78 000 000 kronor, och 
ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen.  

   

Beslutsgång 
Mohamed Yassin (MP) och Michael Hård af Segerstad (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Linda Obiedzinski (M) yrkar att ärendet remitteras till servicenämnden för bedömning av 
om om anskaffningen till föreslagen investeringsnivå är möjlig. 
 
Anton Sauer (C) biträder Linda Obiedzinski (M) remissyrkande. 
 
Nina Jakku (V) yrkar att förskolan planeras för det antalet barn som möjliggör att 
tillgodosestadsbyggnads- och miljönämndens riktlinjer för friyta både inom- och utomhus. 
 
Mohamed Yassin (MP) yrkar avslag på Nina Jakkus (V) ändringsyrkande. 
 
Ordförande ställer först remissyrkandet under proposition, bifall mot avslag, och finner att 
kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras idag. 
 
Ordföranden ställer sedan Nina Jakkus (V) ändringsyrkande under proposition, bifall mot 
avslag, och finner att kommunfullmäktige avslagit ändringsyrkandet. 
 
Ordföranden finner slutligen, då det enbart föreligger bifallsyrkanden till 
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kommunstyrelsens förslag, att kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har (M) och (C) inkommit med en gemensam 
gruppreservation. Reservationen intas som bilaga 17 till fullmäktiges protokoll. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (V) gruppreservation till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Förskolenämnden 
Servicenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §135 med res (V) och särskilt yttr (SD) Ansökan 

förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggn gällande 
Frejas förskola inom fastigheten Hyllie 165: 

• Förslag till beslut KSAU 240429 §205 Ansökan förskolenämnden om 
lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande Frejas förskola inom 
fastigheten Hyllie 165:61 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Ansökan om lokalanskaffning via investering 
Frejas förskola inom fastigheten Hyllie  165:61 

• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande Frejas 
förskola inom fastigheten Hyllie 165.61 

• Detaljplan 5530 
• Förskolenämnden beslut 240221 § 41 Reservation (V) 
• Karta lokalisering Frejas fsk HYLLIE 165.61 
• Livskostnadsanalys Hyreskalkyl Frejas fsk HYLLIE 165.61 
• Ritningsbilaga plan 1 Frejas fsk HYLLIE 165.61 
• Ritningsbilaga plan 2 Frejas fsk HYLLIE 165.61 
• Ritningsbilaga plan 3 Frejas fsk HYLLIE 165.61 
• Ritningsbilaga situationsplan Frejas fsk HYLLIE 165.61 
• Förskolenämndens Funktionsprogram för förskolor i Malmö 
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen 
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§ 107 Ansökan från funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom 
investering av nybyggnad gällande Käglinge LSS inom fastigheten 
Käglinge 11:3 

STK-2023-1525 
 
Sammanfattning 
Funktionsstödsnämnden ansöker i detta ärende om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av LSS-gruppbostad inklusive daglig verksamhet inom fastigheten 
Käglinge 11:3 till en beräknad totalutgift om 55,1 mnkr. Fastigheten ägs av Malmö stad. 
Verksamheten är till för brukare med stora stödbehov och lokalbehovet föranleds av att 
funktionsstödsnämnden behöver kunna tillgodose fler brukares behov av boende i 
stimulianpassad miljö. Byggnationsstart är planerad till 2025 och verksamhetsstart förväntas 
kunna ske hösten 2026.  
 
När ärendet behandlades av kommunfullmäktige i februari 2024 (KF 240201 §8) beslutades 
genom minoritetsåterremiss att det skulle återremitteras till funktionsstödsnämnden. 
Motivet för återremissen var att ärendet skulle remitteras till de organisationer som är 
knutna till funktionsstödsförvaltningens brukarråd för att ge dem möjlighet att lämna 
synpunkter. Ärendet har behandlats av funktionsnämnden (FSN 240325 §36) efter 
återremissen utan att ha remitterats till berörda organisationer eftersom nämnden bedömer 
att ärendet inte är av principiell karaktär.  
 
Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av LSS-
gruppbostad inklusive daglig verksamhet inom fastigheten Käglinge 11:3, till en 
beräknad totalutgift om 55 100 000 kronor, och ger servicenämnden i uppdrag 
att genomföra anskaffningen. 

   

Beslutsgång 
Roko Kursar (L), Susanne Jönsson (S) och Malte Tängmark Roos (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Josefin Anselmsson (M) yrkar i första hand att ärendet återremitteras till 
funktionsstödsnämnden för att i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 2024-02-01, 
sända ärendet på remiss till organisationer knutna till funktionsstödsförvaltningens 
brukarråd för att inhämta synpunkter och åsikter på BoDakonceptet och i andra hand 
avslag på förslaget. 
 
Carin Gustafsson (V) och Kay Wictorin (C) biträder Josefin Anselmssons (M) 
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återremissyrkande och avslagsyrkande. 
 
Roko Kursar (L), Susanne Jönsson (S) och Malte Tängmark Roos (MP) yrkar avslag på 
Josefin Anselmssons (M) återremissyrkande. 
 
Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Anton Sauer (C), Amani Loubani (S) och 
Tony Rahm (M). 
 
Ordföranden ställer först återremissyrkandet under proposition, bifall mot avslag, och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att ärendet ska avgöras idag. 
 
Omröstning begärs.  
 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. De ledamöter som vill 
avgöra ärendet idag röstar ja, de ledamöter som vill återremittera ärendet röstar nej. Vinner 
nej har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet. 
 
Omröstning genomförs med omröstningsapparat och utfaller med 34 ja-röster mot 23 nej-
röster. 4 ledamöter var frånvarande vid omröstningen. Kommunfullmäktige har således 
beslutat att ärendet ska avgöras idag. Voteringslista 2, bilaga 18. 
 
Ordföranden ställer sedan kommunstyrelsens förslag under proposition, bifall mot avslag, 
och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (M) gruppreservation. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (C) gruppreservation. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (V) gruppreservation. 

Beslutet skickas till  
Funktionsstödsnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §136 med res (M+C) och (V) Ansökan från 

funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggnad 
gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 11:3 

• Förslag till beslut KSAU 240429 §206 med reservation (M) Ansökan från 
funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggnad 
gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 11:3 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Ansökan från funktionsstödsnämnden om 
lokalanskaffning genom investering av nybyggnad gällande Käglinge 

• Funktionsstödsnämnden beslut 240325 § 36 Reservation (M) och muntlig 
Reservation (V) 
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• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen 
• Beslut om återremiss KF 240201 § 8 med muntlig reservation (S), (L), (MP) och 

(SD) Ansökan från funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnad för Käglinge LSS, Käglinge 11:3 

• Bilagor tillhörande ärende gällande Nytt LSS-boende Käglinge 11:3 med reservation 
(M) och (V) 

• Funktionsstödsnämnden beslut 231030 § 111 med Reservation (M) och (V) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231211 Lokalanskaffning genom investering av 

nybyggnad gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 11:3 
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§ 108 Förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 och 18 

STK-2024-661 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om godkännande av förvärv av 
fastigheterna Malmö Stettin 13 och 18 till en köpeskilling om 47 mnkr för båda 
fastigheterna samt tillkommande stämpelskatt om 705 tkr. Förslaget är att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna förvärvet av 
fastigheterna samt uppdra åt servicenämnden att förvalta dem och upplåta dem till 
arbetsmarknads- och socialnämnden. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 och 
18 till en beräknad bruttoutgift om 47 000 000 kronor samt tillkommande 
stämpelskatt om 705 000 kronor. 
  

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden att förvalta fastigheterna Malmö 
Stettin 13 och 18 och att upplåta dessa till arbetsmarknads och socialnämnden. 

 
   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S) och Anders Andersson (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §139 Förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 och 

18 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §203  Förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 

och 18 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 och 

18 
• Bilaga Köpeavtal Stettin 13 och 18 
• Köpeavtal Stettin 13 och 18 
• Stettin 13 och 18 nämndskarta 
• Tekniska nämnden beslut 240321 § 94 
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• Beslut ASN 240228 §62  Överenskommelse gällande förhyrning av fastigheterna 
Stettin 13 och Stettin 18 
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§ 109 Hyresavtal för nya lokaler till Hjälpmedelscentrum 

STK-2024-480 
 
Sammanfattning 
Funktionsstödsnämnden har inkommit med en ansökan om godkännande för 
lokalanskaffning avseende inhyrning av ett hjälpmedelscentrum i Malmö. Inhyrningen ska 
ske genom en hyresvärdsupphandling där hyresramen är satt till 10,5 mnkr om året.  
Hjälpmedelscentrum har i uppdrag att erbjuda funktioner för inköp, lagerhållning, 
distribution, teknisk service, konsultationshjälp utprovning, recirkulation, utbildning, 
information, IT-stöd och miljövänlig destruktion av hjälpmedel. Förfarandet med 
hyresvärdsupphandling innebär att kravspecifikationer, villkor och kriterier som ingår i 
upphandlingsunderlaget är bindande. I detta ärende lyfts förslag på de bindande kraven 
inför hyresvärdsupphandlingen. Kraven beskrivs i bilagorna i ärendet. Hyresavtalet tilldelas 
och tecknas med den hyresvärd som kan uppfylla ställda krav för lägst årlig hyra. Hyran ska 
dock, enligt detta förslag till beslut, vara högst 10,5 mnkr för första året.  
Genom att godkänna detta ärende ges direktören för funktionsstödsförvaltningen rätt att 
teckna hyresavtal med den anbudsgivare som tilldelas hyresavtalet efter genomförd 
upphandling. Avtalslängden på det avtal som upphandlas uppgår till 10 år. 
Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende inhyrning av 
hjälpmedelscentrum, till en maximal årshyra om 10,5 mnkr för år ett, och ger 
funktionsstödsnämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen. 

   

Beslutsgång 
Roko Kursar (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Anders Andersson (V) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag och att 
kommunfullmäktige ska uppmana funktionsstödsnämnden att, genom stadsfastigheter, 
uppföra och förvalta en ny byggnad i Malmö stads regi i vilken Hjälpmedelscentrums 
verksamhet kan bedrivas. 
 
Roko Kursar (L) yrkar avslag på Anders Anderssons (V) yrkande. 
 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Anders Anderssons (V) yrkande och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (V) gruppreservation till förmån för eget yrkande. 
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Beslutet skickas till  
Funktionsstödnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §140 med reservation (V) Hyresavtal för nya lokaler 

till Hjälpmedelscentrum 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §201  Hyresavtal för nya lokaler till 

Hjälpmedelscentrum 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Lokalanskaffning genom hyresvärdupphandling 

Hjälpmedelscentrals 
• Funktionsstödsnämnden beslut 240219 § 23 Reservation (V) 
• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen 
• Bilaga 1 Livskostnadsanalys Hjälpmedelscentrum 
• Bilaga 2. Hyreskontrakt för lokal 
• Bilaga 3.1 Inbjudan till anbudsansökan (steg 1) 
• Bilaga 3.2 Inbjudan att lämna anbud (steg 2) 
• Bilaga 4. Lokalbeslutsunderlag Hjälpmedelscentrum 
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§ 110 Översyn av arvodesreglementet 

STK-2024-574 
 
Sammanfattning 
Hösten 2022 beslutade kommunfullmäktige att anta ett nytt delvis omarbetat 
arvodesreglemente. En av förändringarna innebar en ny inplacering av gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens ordförande och 1:e och 2:e vice ordförande, presidiet, i grupp 
tre i arvodesreglementet. Tidigare återfanns de i grupp två och då med ett högre fast 
arvode. Efter förändringen har frågan lyfts om huruvida inplaceringen i grupp tre 
överensstämmer med den faktiska arbetsbelastningen för presidiet i gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens presidium. 
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens verksamhet har under innevarande 
mandatperiod blivit större. Ett antal nya program har startats och antalet elever har vuxit 
med cirka 2 000 vilket har medfört en större arbetsbelastning än som förväntades inför 
tidigare beslut om förändring av arvodesreglementet.  
 
Med anledning av ovanstående föreslår arvodeskommittén kommunfullmäktige besluta att 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens presidium flyttas från grupp tre till grupp två i 
arvodesreglementets bestämmelser om ersättning till fast arvoderade förtroendevalda. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande flyttas från och med 2024-01-01 från grupp tre till grupp två i 
arvodesreglementets bestämmelser om ersättning till fast arvoderade 
förtroendevalda.  

   

Beslutsgång 
Carina Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till  
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
HR-service 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd, kanslienheten, ekonomienheten 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §144 Översyn av arvodesreglementet 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §215  Översyn av arvodesreglementet 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Översyn av arvodesreglementet 
• Arvodesregler för förtroendevalda i Malmö stad fr.o.m. 2023-01-01 (antagna av 

kommunfullmäktige 2022-09-29)(2986301) 
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• §2  Översyn av arvodesregler 
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§ 111 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och 
säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra 
hamn 

STK-2024-533 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med förslag till en ny uppdaterad hamnordning för 
Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn som ska ersätta den nu gällande som trädde 
i kraft 1 mars 2000. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till ny hamnordning för Malmö hamn 
inklusive Limhamns norra hamn och skickar ärendet till Länsstyrelsen Skåne för 
beslut.  

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Länsstyrelsen Skåne 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §141 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och 

säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn 
• Förslag till beslut KSAU 240415 §175 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- 

och säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240415 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och 

säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn mm 
• Tekniska nämnden beslut 240226 § 56 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Hamnordning för Malmö hamn och Limhamns norra hamn 
• Kartbilaga till hamnordningen 
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§ 112 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att trappa upp 
kommunens ANDTS-arbete 

STK-2022-298 
 
Sammanfattning 
Nima Gholam Ali Pour (SD) föreslår i en motion att kommunen ska trappa upp det 
alkohol-, narkotika-, drog-, tobaks- och spelförebyggande arbetet (ANDTS). 
Grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttra sig över 
motionen. Stadskontoret instämmer i stort i skolnämndernas yttranden att det redan sker 
systematisk samverkan mellan skolförvaltningarna, andra myndigheter och den idéburna 
sektorn. 
 
I Malmö stads budget för 2024 gavs kommunstyrelsen, tillsammans med arbetsmarknads- 
och socialnämnden, miljönämnden, grundskolenämnden och gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden, i uppdrag att stärka och vidareutveckla Malmö stads 
drogförebyggande arbete med ett särskilt fokus på samordnande insatser riktade mot barn 
och unga (STK-2024-185). 
 
I Malmö stads budget 2023 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att definiera och starta ett 
långsiktigt och strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med särskilt 
fokus på barn och ungas uppväxtvillkor (STK-2023-137). 
 
Stadskontoret bedömer att de båda ovan nämnda budgetuppdragen har potential att 
effektivisera och kvalitetssäkra det lokala och förebyggande arbetet i stort samt både stärka 
och vidareutveckla stadens ANDTS-förebyggande arbete. Förslaget är att 
kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att trappa 
upp kommunens ANDTS-arbete besvarad med hänvisning till vad som 
redovisas i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Sara Wettergren (L) och Malte Tängmark Roos (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Jenny Bengtssons (SD) yrkande och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (SD) gruppreservation till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till  
Nima Gholam Ali Pour (SD) 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §145 med muntlig reservation (SD) Motion av Nima 

Gholam Ali Pour (SD) om att trappa upp kommunens ANDTS-arbete 
• Förslag till beslut KSAU 240422 §190 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om 

att trappa upp kommunens ANDTS-arbete 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240422 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att 

trappa upp kommunens ANDTS-arbete 
• Bilaga 1 Uppväxtvillkor för barn och unga i Malmö resultat av CTC-enkäten 
• Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att trappa upp kommunens ANDTS-

arbete 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 220902 § 121 med Reservation 

(SD) 
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 220825 § 115 med Reservation (SD) 
• Remissvar från grundskolenämnden 

 

55



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 113 Motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till stadens dammar 

STK-2023-1596 
 
Sammanfattning 
En motion har inkommit från Helena Grahn (M) om att undersöka möjligheten att fylla på 
stadens dammar med dagvatten. Motionären skriver att Pildammarna läcker efter rensning 
på 1980-talet och att både den och Slottsparkens damm fylls på med stora mängder 
dricksvatten, till en hög kostnad. Den förvaltning som ansvarar för detta, Fastighets- och 
gatukontoret, är på grund av detta en av de större förbrukarna av dricksvatten i Malmö. 
Motionen har remitterats till Tekniska nämnden som i sitt yttrande svarar att arbetsgrupper 
tillsatts för att utreda grundvattentillförsel, dagvattentillförsel samt läckage av Pildammarna. 
Utredningarna ska redovisas hösten 2024 och ett underlag med förslag till hur arbetet ska 
bedrivas vidare ska presenteras för tekniska nämnden. Stadskontoret föreslår därför 
kommunstyrelsen förorda att motionen ska anses besvarad. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till 
stadens dammar besvarad med vad som anges i ärendet. 

   

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Helena Grahn (M) och Håkan Ask (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Helena Grahns (SD) m.fl. yrkande och 
finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (M) gruppreservation till förmån för eget 
yrkande. 
 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler (SD) gruppreservation till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till  
Helena Grahn (M) 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 240507 §146 med muntlig reservation (M) Motion av Helena 

Grahn (M) om dagvatten till stadens dammar 
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• Förslag till beslut KSAU 240415 §177 med muntlig reservation (M) Motion av 
Helena Grahn (M) om dagvatten till stadens dammar 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240415 Motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till 
stadens dammar 

• Tekniska nämnden beslut 240226 § 47 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till stadens dammar 
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§ 114 Valförslag och avsägelser - Kommunfullmäktige 2024-05-23 

STK-2024-798 
 
Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 25 april 2024 har följande avsägelser kommit 
in: 
 
För politiska uppdrag 
 

• Maria Dexborg (V), ersättare i kommunfullmäktige. 
• Maria Dexborg (V), ersättare i kulturnämnden. 

 
Valberedningen föreslår vid sitt sammanträde den 21 maj 2024 att kommunfullmäktige 
väljer respektive nominerar: 
 

• Erika Anna Timar (nominerad av (S)) till nämndeman i Malmö tingsrätt till och 
med den 31 december 2027, efter Hanna Henningsworth (nominerad av (S)) 
som entledigades från uppdraget av Malmö tingsrätt den 19 april 2024. 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna för politiska uppdrag i enlighet med 
vad som redovisats i ärendet. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner nomineringar till nämndemannauppdrag i 
enlighet med vad som redovisats i ärendet. 
  

3. Kommunfullmäktige upphäver den del av sitt beslut från den 2 februari 2023 i  
§ 17 som rör villkoret att tekniska nämndens verksamhet är undantaget i Per 
Håkan Linnés (L) uppdrag som ledamot i revisorskollegiet. Villkoret slutar att 
gälla från och med den 1 juni 2024. 
  

4. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart. 

   

Beslutsgång 
Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till valberedningens förslag. 
 
Protokollet för detta ärende läses upp och förklaras omedelbart justerat. 

Beslutet skickas till  
Kulturnämnden 
Länsstyrelsen Skåne 
Malmö tingsrätt 
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Serviceförvaltningen, HR-service 
Förtroendemannaregistret 
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§ 115 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 23 maj 2024. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 
 
Anmälningar 

• STK-2024-857-2  Granskning av Malmö stads årsredovisning 2023 
• STK-2024-858-1.2  Årsrapport 2023 servicenämnden 
• STK-2024-858-1.13  Årsrapport 2023 funktionsstödsnämnden 
• STK-2024-858-1.12  Årsrapport 2023 stadsbyggnadsnämnden 
• STK-2024-858-1.11  Årsrapport 2023 tekniska nämnden 
• STK-2024-858-1.10  Årsrapport 2023 överförmyndarnämnden 
• STK-2024-858-1.9  Årsrapport 2023 fritidsnämnden 
• STK-2024-858-1.8  Årsrapport 2023 grundskolenämnden 
• STK-2024-858-1.14  Årsrapport 2023 förskolenämnden 
• STK-2024-858-1.15  Årsrapport 2023 arbetsmarknads- och socialnämnden 
• STK-2024-858-1.7  Årsrapport 2023 gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• STK-2024-858-1.6  Årsrapport 2023 hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• STK-2024-858-1.5  Årsrapport 2023 kulturnämnden 
• STK-2024-858-1.4  Årsrapport 2023 kommunstyrelsen 
• STK-2024-858-1.3  Årsrapport 2023 miljönämnden 
• STK-2024-858-1.1  Årsrapport 2023 valnämnden 
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§ 116 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 
kommunfullmäktiges prövning 

STK-2024-21 
 
Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 25 april 2024 har det till kommunfullmäktige 
inkommit ärenden som ännu inte underställts kommunfullmäktiges prövning. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 
 
 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse KF 240523 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte 

underställts kommunfullmäktiges prövning 
• Rapport över inkomna ärenden KF 2024-05-23 
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§ 117 Inkomna interpellationer 
 
Sammanfattning 
Helena Grahn (M) har inkommit med en interpellation till kommunalrådet med 
beredningsansvar för miljö och service Sofia Hedén (S) om stadens arbete med grönska i 
staden. 
 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid dagens sammanträde. 
 
Helena Grahn (M) har inkommit med en interpellation till kommunalrådet med 
beredningsansvar för miljö och service Sofia Hedén (S) om stadens arbete med förorenade 
områden. 
 
Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid dagens sammanträde. 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Helena Grahn (M) till Sofia Hedén (S) om stadens arbete med 

ökad grönska i staden 
• Interpellation från Helena Grahn (M) till Sofia Hedén (S) om stadens arbete med 

förorenade områden 
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§ 118 Besvarande av interpellationer 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 117 medge Helena Grahn (M) att till 
kommunalrådet med beredningsansvar för miljö och service Sofia Hedén (S) få framställa 
en interpellation om stadens arbete med ökad grönska i staden. 
 
Sofia Hedén (S) besvarar interpellationen. 
 
Under interpellationsdebatten yttrar sig även Helena Grahn (M), Tobias Petersson (V), 
Jenny Bengtsson (SD), Tony Rahm (M), John Roslund (M), Stefana Hoti (MP) och 
Andréas Schönström (S). 
 
Kommunfullmäktige beslutade under § 117 medge Helena Grahn (M) att till 
kommunalrådet med beredningsansvar för miljö och service Sofia Hedén (S) få framställa 
en interpellation om stadens arbete med förorenade områden. 
 
Sofia Hedén (S) besvarar interpellationen. 
 
Under interpellationsdebatten yttrar sig även Helena Grahn (M) och Jenny Bengtsson (SD). 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Helena Grahn (M) till Sofia Hedén (S) om stadens arbete med 

ökad grönska i staden 
• Interpellation från Helena Grahn (M) till Sofia Hedén (S) om stadens arbete med 

förorenade områden 
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Bilaga 1 

 

Fråga till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) angående konsekvenser av 

nedskärningar i skolan 
I Malmö stads budget för 2024 drev Socialdemokraterna igenom en nedskärning på cirka 60 

miljoner kronor i grundskolan. Detta är inte den enda gången skolans resurser har dragits in; de 

senaste fem åren har Socialdemokraterna skurit ner en kvarts miljard i grundskolan, justerat för 

demografi och index.  

Sveriges Skolledares styrelse i Malmö har kartlagt hur grundskoleförvaltningens rektorer upplever 

sin arbetssituation och hur möjligheterna att leva upp till skollagens och arbetsmiljölagens krav 

utifrån den tilldelade budgeten ser ut. Resultaten i enkäten är väldigt oroväckande. 92 procent av 

rektorerna uppger att de som en direkt följd av budgeten har fått sämre möjligheter att uppfylla 

skollagens krav. Undersökningen visar också att 90 procent av rektorerna uppger att 

nedskärningarna har inneburit ökad arbetsbelastning och 69 procent av rektorerna uppger att de 

fått ta på sig nya eller extra arbetsuppgifter till följd av Socialdemokraternas budget.  

 

Allt det som Moderaterna varnade för i budgetdebatten har nu dessvärre slagit in. När 

Socialdemokraterna vägrar att prioritera skolan i Malmö slår det direkt mot barnens rätt till en 

god utbildning och mot personalens möjlighet till en rimlig arbetsmiljö. Flera av fritextsvaren från 

Malmös rektorer borde innebära krismöten och avböner för Socialdemokraterna:  

 

"Elever i behov av stöd får inte detta, och jag som rektor får svårare att uppfylla arbetsmiljölag 

och -föreskrifter." 

"Idag är det tydligt att kommunallagen prioriteras före skollagen och arbetsmiljölagen. Att 

bedriva kvalitativ undervisning i kombination med en fungerande och hanterbar arbetsmiljö är 

stora utmaningar." 

"Jag har varit tvungen att prioritera bort att vara synlig i verksamheten och att kunna vara en 

pedagogisk ledare, vilket är mitt huvuduppdrag."  

 

Jag ställer därför följande fråga: 
– Vad avser du göra inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt för att säkerställa att 

skollagens krav kan upprätthållas i Malmös skolor?  

 

Malmö 2024-05-16 

Helena Nanne (M) 



Bilaga 2 

 

Fråga till Katrin Stjernfelt Jammeh om desinformationskampanjer 
 

Flera medier har rapporterat om att ett av regeringsunderlagets partier, Sverigedemokraterna, 
innehar så kallade trollfabriker som sprider desinformation och försöker påverka 
meningsmotståndare med falsk informatiuon. Enligt forskningsledaren vid Totalförsvarets 
forskningsinstitut klassas dessa anonyma sociala medie-konton på internet som desinformation. 
Anonyma konton som avsiktligt sprider vilseledande information och propaganda är ett 
samhällsproblem och ett hot mot demokratin. Framför allt ökar det polariseringen i samhället. 
Det påverkar det politiska klimatet och försvårar det demokratiska samtalet. Vi befinner oss 
dessutom mitt i en EU-valrörelse som kan komma att påverkas av dessa odemokratiska metoder. 
Malmö har tidigare utsatts för desinformationskampanjer exempelvis gentemot socialtjänsten och 
då vidtagit motåtgärder.  
 
 

 

 

 
 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

 
Vilka åtgärder kommer S-MP-L styret att vidta för att motverka desinformationskampanjer?   
 

 

Malmö 2024-05-16 

Anfal Mahdi (V) 

 



 
   
 

 

Bilaga 3 

 

Fråga till Andreas Schönström (S) angående en tillgänglig stad för 

alla 
Malmö har under många år haft Köpenhamn som förebild avseende planering av infrastruktur 

som cykelbanor, gångstråk och gågator.  

I Köpenhamn har man också en stor förståelse för cityhandelns förutsättningar för att skapa en 

attraktiv och tillgänglig stad för alla.   

Vi ser idag att Malmös cityhandel gynnas av danska kunder som nyttjar handelsmöjligheter 

genom en stark dansk valuta. Frågan är vad som blir följden när den svenska valutan stärks och vi 

tappar dansk köpkraft i cityhandeln. Cityhandeln ser också konkurrensen i ett förändrat 

köpmönster genom e-handel och att handelsplatserna koncentreras utanför city då dessa 

handelsplatser har en större tillgänglighet för bilburna kunder.  

Svensk handel uppskattar att 31-40 procent av all handel år 2030 kommer vara e-handel.  

Vi vet samtidigt att Malmös största grupp avställda 28 000 (2023) är inom handeln och många får 

sitt första jobb i en butik eller inom försäljning.  

Vi vet genom undersökningar från handeln att bilburna kunder spenderar betydligt mer än 

kunder som kommer med kollektivtrafik, cykel eller gående. Bilburna kunder nyttja begreppet 

”cross shopping” vilket innebär att man handlar i flera butiker och i större mängder vid samma 

köptillfälle.  

Köpenhamn har tydliggjort att cityhandeln har stor betydelse för ett levande centrum och att alla 

är välkomna oavsett färdmedel. Staden erbjuder därför 2 timmars fri parkering till bilburna 

kunder. 

 

Jag ställer därför följande fråga: 
 

Hur säkerställer kommunalrådet Andreas Schönström (S) att cityhandeln i Malmö kan ges 

möjligheter att utvecklas genom att göra som förebilden Köpenhamn? 

 

 

Malmö 2024-04-18 

Mats Brogren (M) 



 
   
 
Bilaga 4 

 

Fråga till kommunalrådet Andréas Schönström (S) om 

kompensation för långa trafikavstängningar 
 
I normala fall renoveras den underjordiska infrastrukturen när det behövs. I Malmös fall har den i 

många fall onödiga ombyggnaden av t ex Drottninggatan – Regementsgatan – Erikslustvägen – 

Linnégatan bara för att teknikkommunalrådet ska kunna skryta med att ha flest antal 2-ledsbussar 

per invånare i trafik i centrala Malmö och i centrala Limhamn inneburit långa, ja mycket långa 

avstängningar vilket menligt påverkat och påverkar både boende och affärsidkare.  

En invånare och/eller affärsidkare måste normalt acceptera att tillgängligheten i en stad kan 

påverkas av nödvändiga ombyggnationer och renoveringar. När det gäller Erikslustvägen och 

Linnégatan inser varken jag eller flertalet av de berörda nödvändigheten av dessa gigantiska 

ombyggnader med de trafikstörningar detta innebär. 

Enligt besked från VA-syd är inte flera av de renoveringar som nu genomförs behovsstyrda med 

hänsyn till VA-infrastrukturen utan utförs i förtid eftersom (S) i Malmö lovat sina 

samarbetspartier  att trycka igenom en anpassning av gatusystemet för att kunna trafikera med 

24-metersbussar, trots vetskapen om att nuvarande gatusystem fullt ut klarar transportbehovet 

med befintliga busslängder,  som redan i dag trafikerar gatorna utan total ombyggnad. 

Vad ännu värre är att projektet hela tiden försenas. Titta på första etappen av avstängningen 

Erikslustvägen – Köpenhamnsvägen, som stängdes 2023-05-08 med löfte om att vara klart till 

2023-10-31. Så blev inte fallet, arbetet förlängdes till 2023-12-15 och senare till 2023-12-23. Men 

inte ens detta räckte till utan det försenades ytterligare till 2024-02-04, dvs 9 månaders 

avstängning, och är fortfarande inte helt färdigställt. 

Kommunalrådet Schönström har en unik roll. Som ordförande i Tekniska nämnden (med ansvar 

för infrastrukturen ovan jord) och som ordförande i VA-syds ägarnämnd Malmö (med ansvar för 

VA-infrastrukturen under jord) har han haft alla möjligheter att initiera ärenden för att anpassa 

arbetena så att de utfördes med så få och så korta inskränkningar för allmänheten som möjligt. 

Så har inte skett och därmed anser jag det vara rimligt att kompensera de berörda för sina extra 

olägenheter.   

Jag ställer därför följande fråga: 

- Avser kommunalrådet Schönström (S) att föreslå någon form av kompensation för de drabbade 

invånarna och affärsidkarna? 

 

Malmö 2024-05-08 

Håkan Fäldt (M) 



Bilaga 5 

 

Fråga till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om ordningsvakter 
 

Malmö stad anlitar vaktbolag för olika uppdrag, syftet sägs vara att öka tryggheten. Det är ofta 

motsatsen för många Malmöbor. Det finns ständigt klagomål mot ordningsvakters agerande. 

Under Eurovision har de av Malmö stad anlitade vaktbolagen skämt ut sig å det grövsta. Det 

finns ett stort antal incidenter där vakterna har agerat oprofessionellt och godtyckligt gällande till 

exempel palestinasjalar, mobilväskor med mera i Folkets park. Det finns några tydligt medialt 

återgivna exempel som är riktigt uppseendeväckande. De kommunalt betalda vakterna har vid 

entrén till Folkets park släpat bort en mamma inför hennes två barn på grund av att hon haft två 

gatukritor i sin ficka. Några andra av kommunens finansierade vakter har tvingat en mamma att 

hälla ut sin mjölkersättning till sitt sexmånaders barn med uppmaningen att köpa varm korv, för 

att få komma in i vår Folkets park.  

Varför blir det så är? Är det brister i instruktionerna från Malmö stad till ordningsvakterna eller 

om det är så att de agerar så här trots tydliga instruktioner? Sker det på grund av det senare så 

undrar jag när Malmö stad ska inse att vi inte ska anlita privata vaktbolag med inkompetent 

personal. Vaktpersonalen har några få dagars utbildning och deras agerande visar på stora brister. 

Varför ska våra skattepengar gå till dessa bolag som inte skyddar utan skadar Malmö stad? Hur 

kan detta fortgå? Ser det politiska styret inte mönstret, när privata vaktbolag anlitas skadas Malmö 

stads förtroende hos alla oss Malmöbor? Det är viktigt att de upphandlade tjänster Malmö stad 

sköts på ett korrekt sätt. Malmö stad är ansvarig för de vakter som finansieras av skattepengar. 

Jag ställer därför följande fråga: 
Kommer vakternas agerande under Eurovision att få konsekvenser för Malmö stads avtal med de 

privata vaktbolagen som så kraftigt skadar vår stad? 

 

Malmö 2024-05-17 

Anders Skans (V) 

 



Bilaga 6 

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende 4. Årsredovisning 2023 Malmö stad 
Precis som Moderaterna har framfört ända sedan förra mandatperiodens början är vi djupt 

kritiska till att den styrande minoriteten låter kostnadsutvecklingen skena genom att i goda tider 

budgetera med nollresultat.  

De stora anpassningar som var tvungna att genomföras under 2023 är en direkt konsekvens av 

detta. Om man jämför med andra kommuner som säkerställt att bygga skyddsvallar mot en 

eskalerande kostnadsutveckling genom att orka prioritera och budgetera med överskott i goda 

tider så är deras anpassningsbehov oändligt mycket mindre än det som Malmö stads 

verksamheter tvingas att genomgå till följd av Socialdemokraternas politik. De senaste 10 åren 

har Malmö stad haft en personalkostnadsutveckling som varit dubbelt så hög som 

befolkningstillväxten, medan den svenska genomsnittskommunen marginellt minskat sina 

kostnader per capita. Ska Malmö klara den omställning som krävs av alla svenska kommuner till 

följd av den demografiska utvecklingen måste det bli slut på den socialdemokratiska 

spenderingsfesten.  

Moderaterna är fortsatt djupt kritiska till hanteringen under 2023 där funktionsstödsnämnden 

befrias från ansvar för det ekonomiska haveriet som den politiska ledningen orsakat. Det är 

sämsta tänkbara signal till Malmöborna att deras skattepengar hanteras på det sättet.  

 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-05-23 

 

Håkan Fäldt (M) 



Bilaga 7         

          

   

Särskilt yttrande 
 

Ärende 4. Årsredovisning 2023 Malmö Stad    
 

Centerpartiet har framfört sedan förra mandatperiodens början att vi är djupt kritiska till att den 

styrande minoriteten låter kostnadsutvecklingen skena genom att i goda tider budgetera med 

nollresultat. 

De stora anpassningar som var tvungna att genomföras under 2023 är en direkt konsekvens av 

detta. Om man jämför med andra kommuner som säkerställt att bygga skyddsvallar mot en 

eskalerande kostnadsutveckling genom att orka prioritera och budgetera med överskott i goda 

tider så är deras anpassningsbehov oändligt mycket mindre än det som Malmö stads 

verksamheter tvingas att genomgå till följd av de styrande partiernas politik. De senaste 10 åren 

har Malmö stad haft en personalkostnadsutveckling som varit dubbelt så hög som 

befolkningstillväxten, medan den svenska genomsnittskommunen marginellt minskat sina 

kostnader per capita. Ska Malmö klara den omställning som krävs av alla svenska kommuner till 

följd av den demografiska utvecklingen måste det bli slut på spenderingsfesten. 

Centerpartiet är fortsatt djupt kritiska till hanteringen under 2023 där funktionsstödsnämnden 

befrias från ansvar för det ekonomiska haveriet som den politiska ledningen orsakat. Det är 

sämsta tänkbara signal till Malmöborna att deras skattepengar hanteras på det sättet. 

 

Kommunfullmäktige 2024-05-23  

 

Anton Sauer (C)               Kay Wictorin (C) 

 

Med instämmande av 

Martin Molin (C) 

 



Bilaga 8         

          

    

Särskilt yttrande 
 

Ärende 6. Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot 

rasism och för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla och förbättra 

samordningen på området 

 
Moderaterna hade önskat att rapporten i ärendet presenterade tydligare åtgärder på hur staden 

faktiskt ska arbeta med frågorna.  

I programmet idag finns det en brist på vad de mätbara målen är, vilket inom ett projekt kan 

resultera i att ett arbete fortgår utan en slutdestination. Det finns även en risk idag av 

överlappning med insatser som redan bedrivs inom staden. Vi vill inte se Malmöbornas 

skattepengar slösas bort på program utan tydlig riktning. Vi hoppas framöver få se mer konkreta 

åtgärder och målsättning för hur Malmö faktiskt ska få en ökad kraftsamling och samordning på 

området.  

 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-05-23 

 

Håkan Fäldt (M) 



Bilaga 9         

          

   

Särskilt yttrande 
 

Ärende 6. Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot 

rasism och för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla och förbättra 

samordningen på området 

 
Centerpartiet hade önskat att rapporten i ärendet presenterade tydligare åtgärder på hur staden 

faktiskt ska arbeta med frågorna. 

I programmet idag finns det en brist på vad de mätbara målen är, vilket inom ett projekt kan 

resultera i att ett arbete fortgår utan att någonsin nå en slutdestination. Det finns en risk idag av 

överlappning med insatser som redan bedrivs inom stadens förvaltningar. Vi vill inte se 

Malmöbornas skattepengar slösas bort på program utan en tydlig riktning. Vi hoppas framöver få 

se mer konkreta åtgärder och målsättning för hur Malmö faktiskt ska få en ökad kraftsamling och 

samordning på området. 

 

Kommunfullmäktige 2024-05-23  

 

Anton Sauer (C)                   Kay Wictorin (C) 

 

Med instämmande av 

Martin Molin (C)   



Bilaga 10 

 

 

Särskilt yttrande 
 

STK-2023-138 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot 

rasism och för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla och förbättra 

samordningen på området 

 
Kommunstyrelsen fick i kommunfullmäktiges budget för 2023 i uppdrag att, tillsammans med 

grundskolenämnden, arbetsmarknads- och socialnämnden och kulturnämnden, brett utreda 

formerna för stadens arbete mot rasism och för mänskliga rättigheter så att det utformas på ett sätt 

där staden ytterligare kan kraftsamla och förbättra samordningen på området. 

 

Vi menar att arbetet mot rasism och för mänskliga rättigheter är ett viktigt arbete. Även om mycket 

av detta (de som inte är reglerat i lag) inte ingår i en kommuns kärnverksamheter. Vi har också lyft, 

att vi menar att kommunens arbete mot antisemitism kraftigt måste utökas och förstärkas. Även 

arbete mot islamism, extremism och fientlighet mot svenskfödda i Malmö. Frågor som idag inte 

tillräckligt hamnar i fokus. Vi menar till skillnad från styret att detta måste stå först på dagordningen. 

Idag är mycket av stadens fokus på rättigheter men inte lika mycket på skyldigheter. Något som 

bidrar till splittring och fokus på identitetspolitik. Fokus borde istället riktas mot gemenskap och 

de traditionella värden som skapat gemenskap och samhörighet. Svenska lagar, värderingar och 

kultur är det som gör skillnad på riktigt. Vi efterfrågar också kostnader kopplat till nytta som styrets 

inriktning innebär.  

 

Kommunfullmäktige 2024-05-23 

 

Magnus Olsson  

 



Bilaga 11 

 

Särskilt yttrande 
 

Ärende 7. Uppdrag budget 2023 - Inventera vilka modeller för internt köp och 

sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera ändamålsenligheten för sådan 

styrmodell 
Moderaterna anser att de styrande partierna i detta ärende driver på en forcerad process helt i 

onödan. 

Det vore naturligtvis det enda rimliga att först genomföra utredningen och lämna förslag till 

riktlinjer för intern prissättning innan man går vidare med att genomföra övriga utredningar. 

Risken är mycket stor att den väg som Socialdemokraterna har valt kommer innebära omfattande 

förgäveskostnader, då det kommer vara svårt att genomföra bra utredningar av 

självkostnadsprissättningar innan det är klarlagt vilka principer självkostnadsprissättningen ska 

vila på. 

Det är tråkigt att Socialdemokraterna fortsätter att agera vårdslöst med skattebetalarnas pengar, 

dessutom helt utan nytta, som i detta fall. 

 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-05-23 

 

Håkan Fäldt (M) 



   

Bilaga 12         

          

   

Reservation 
 

Ärende 12 Ansökan tekniska nämnden om objektsgodkännande för projekt 

3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder 

om Triangeln 
Centerpartiet föreslog redan för tre år sedan att biltrafiken skulle minska på Södra Förstadsgatan 

för att skapa bättre förutsättningar för cyklister och fotgängare. Då avslogs vårt förslag med 

hänvisning till att behovet av en separat cykelbana saknades, samt att biltrafiken riskerade att öka 

på kringliggande gator. Det är positivt att Malmös styrande partier nu kommit på bättre tankar. 

En skillnad mot det nuvarande förslaget var dock att Centerpartiet ville att omvandlingen skulle 

göras som ett taktilt projekt, likt det som nu pågår på Davidshalls torg, där man i ett första skede 

provar sig fram temporär utrustning för att hitta den bästa utformningen av gatan innan den 

permanentas. Förutom att det sannolikt hade gett ett bättre slutresultat så hade det kunnat ge 

Malmöborna en attraktiv gågata utan att gatans handlare hade behövt genomleva två år av 

byggstaket. 

Nu har dock ombyggnationen baxats ända hit. Vi ser ingen anledning att försena det ytterligare. 

För att värna Malmös småföretagare och undvika den berättigade kritik som riktats mot 

byggplaneringen på bland annat Limhamn, Erikslust och i Slottstaden ville vi att företagarna längs 

gatan skulle få en mer aktiv del i byggplaneringen. Vi yrkade att det i det fortsatta arbetet skulle 

inrättas en företagssamordnare med uppgift att tillsammans med det lokala näringslivet verka för 

att göra byggtiden så smärtfri som möjligt för dessa. Då vårt yrkande inte vann majoritetens 

gillande reserverar vi oss mot beslutet 

 

Kommunfullmäktige 2024-05-23 

 

Anton Sauer (C)                          Kay Wictorin (C) 

Med instämmande av 

Martin Molin (C) 

 

 



Voteringslista 

Malmö stad 

Kommunfullmäktige 
Mötesdatum 
2024-05-23 

 
Bilaga 13 

 

 

Voteringslista: § 103 

Ärende: Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av 
nybyggnation gällande Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage 12, STK-2024-323 

 
Voteringslist(or) 

 
Bilaga 13 KF 240523 § 103 Voteringslista 1 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot Ja   

Magnus Olsson (SD), Ledamot Ja   

Emma-Lina Johansson (V), Ledamot Ja   

Andréas Schönström (S), Ledamot Ja   

John Roslund (M), Ledamot  Nej  

Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot Ja   

Mohamed Yassin (MP), Ledamot Ja   

Carin Gustafsson (V), Ledamot Ja   

Anders Rubin (S), Ledamot Ja   

Roko Kursar (L), Ledamot Ja   

Josefin Anselmsson (M), Ledamot  Nej  

Carina Nilsson (S), Ordförande Ja   

Sedat Arif (S), Ledamot Ja   

Anja Nordberg Sonesson (M), Andre vice ordförande  Nej  

Showan Shattak (V), Ledamot Ja   

Sofia Hedén (S), Ledamot Ja   

Tony Rahm (M), Ledamot  Nej  

Anders Pripp (SD), Ledamot Ja   

Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot Ja   

Boel Pettersson (V), Ledamot Ja   

Stefana Hoti (MP), Ledamot Ja   

Amani Loubani (S), Ledamot Ja   

Helena Nanne (M), Ledamot  Nej  

Michael Hård af Segerstad (SD), Ledamot Ja   

Linda Eklund (L), Ledamot Ja   

Bengt-Göran Svensson (S), Ledamot Ja   

Sadiye Altundal (V), Ledamot Ja   

Håkan Fäldt (M), Ledamot  Nej  

Olga Krivtsova (S), Ledamot Ja   

Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot Ja   

John Eklöf (M), Ledamot  Nej  

Anton Sauer (C), Ledamot  Nej  

Shler Murad Bradostin (S), Ledamot Ja   

Haqvin Svensson (M), Ledamot  Nej  

Björn Gudmundsson (S), Vice ordförande Ja   

Sanna Axelsson (S), Ledamot Ja   

Gunilla Ryd (V), Ledamot Ja   

Håkan Ask (SD), Ledamot Ja   



Voteringslista 

Malmö stad 

Kommunfullmäktige 
Mötesdatum 
2024-05-23 

 
Bilaga 13 

 

 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot Ja   

Sara Wettergren (L), Ledamot Ja   

Christina Wessling (S), Ledamot Ja   

Linda Obiedzinski (M), Ledamot  Nej  

Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot Ja   

Jan Olsson (S), Ledamot Ja   

Helena Grahn (M), Ledamot  Nej  

Susanne Jönsson (S), Ledamot Ja   

Anders Andersson (V), Ledamot Ja   

Dündar Güngör (S), Ledamot Ja   

Janne Grönholm (MP), Ledamot Ja   

Albin Schyllert (M), Ledamot  Nej  

Hanna Sandberg (S), Ersättare Ja   

Ingrid Gunnarson (M), Ersättare  Nej  

Amanda Traneborn (M), Ersättare  Nej  

Jenny Bengtsson (SD), Ersättare Ja   

Stefan Claesson (SD), Ersättare Ja   

Nichlas Holmgren Gellersten (SD), Ersättare Ja   

Patrick Angelin (SD), Ersättare Ja   

Nina Jakku (V), Ersättare Ja   

Malte Tängmark Roos (MP), Ersättare Ja   

Kay Lennart Wictorin (C), Ersättare  Nej  

Frånvarande utan ersättare Deltog ej 

Resultat 45 15 0 
 



Bilaga 14 

 

Reservation 
 

Ärende 13. Ärende 13. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom 

investering av nybyggnation gällande Bellevues nya förskola inom fastigheten 

Tage 12 

 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att ärendet skulle remitteras till servicenämnden i syfte att 

bereda nämnden – som är ansvarig nämnd för utförandet av byggnationen, möjlighet att yttra sig 

om exempelvis rimlighet i budgeterad kostnad, utformning och genomförandetid. 

Det är en orimlig ordning att beställande nämnd, som saknar expertkompetens kring 

fastighetsfrågor, ska ta hela ansvaret ansökan, utan att servicenämnden – som har expertkunskap i 

fastighetsfrågor, får möjlighet att bidra med sina synpunkter. Detta riskerar att orsaka brister i 

underlaget med fördyrningar och förseningar som återkommande konsekvens. 

Då vårt yrkande ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-06-05 

 

Håkan Fäldt (M) 

Anton Sauer (C) 

 

 



Bilaga 15 

 

Reservation 
 

Ärende 14. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 

av nybyggnation gällande Svågertorps förskola inom fastigheten Statisten 1 

 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att ärendet skulle remitteras till servicenämnden i syfte att 

bereda nämnden – som är ansvarig nämnd för utförandet av byggnationen, möjlighet att yttra sig 

om exempelvis rimlighet i budgeterad kostnad, utformning och genomförandetid. 

Det är en orimlig ordning att beställande nämnd, som saknar expertkompetens kring 

fastighetsfrågor, ska ta hela ansvaret ansökan, utan att servicenämnden – som har expertkunskap i 

fastighetsfrågor, får möjlighet att bidra med sina synpunkter. Detta riskerar att orsaka brister i 

underlaget med fördyrningar och förseningar som återkommande konsekvens. 

Då vårt yrkande ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-06-05 

 

Håkan Fäldt (M) 

Anton Sauer (C) 

 

 



Bilaga 16 

 

Reservation 
 

Ärende 15. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 

av nybyggnation gällande Ardennerns förskola inom fastigheten 

Landskamreraren 5 

 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att ärendet skulle remitteras till servicenämnden i syfte att 

bereda nämnden – som är ansvarig nämnd för utförandet av byggnationen, möjlighet att yttra sig 

om exempelvis rimlighet i budgeterad kostnad, utformning och genomförandetid. 

Det är en orimlig ordning att beställande nämnd, som saknar expertkompetens kring 

fastighetsfrågor, ska ta hela ansvaret ansökan, utan att servicenämnden – som har expertkunskap i 

fastighetsfrågor, får möjlighet att bidra med sina synpunkter. Detta riskerar att orsaka brister i 

underlaget med fördyrningar och förseningar som återkommande konsekvens. 

Då vårt yrkande ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-06-05 

 

Håkan Fäldt (M) 

Anton Sauer (C) 

 

 



Bilaga 17 

 

Reservation 
 

Ärende 16. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 

av nybyggnation gällande Frejas förskola inom fastigheten Hyllie 165:61 

 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att ärendet skulle remitteras till servicenämnden i syfte att 

bereda nämnden – som är ansvarig nämnd för utförandet av byggnationen, möjlighet att yttra sig 

om exempelvis rimlighet i budgeterad kostnad, utformning och genomförandetid. 

Det är en orimlig ordning att beställande nämnd, som saknar expertkompetens kring 

fastighetsfrågor, ska ta hela ansvaret ansökan, utan att servicenämnden – som har expertkunskap i 

fastighetsfrågor, får möjlighet att bidra med sina synpunkter. Detta riskerar att orsaka brister i 

underlaget med fördyrningar och förseningar som återkommande konsekvens. 

Då vårt yrkande ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

 

Kommunfullmäktige 2024-06-05 

 

Håkan Fäldt (M) 

Anton Sauer (C) 

 

 



Voteringslista 

Malmö stad 

Kommunfullmäktige 
Mötesdatum 
2024-05-23 
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Voteringslista: § 107 

Ärende: Ansökan från funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom investering 
av nybyggnad gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 11:3, STK-2023-1525 

 
Voteringslist(or) 

 
Bilaga 18 KF 240523 § 107 Voteringslista 2 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Ledamot Ja   

Magnus Olsson (SD), Ledamot Ja   

Emma-Lina Johansson (V), Ledamot  Nej  

Andréas Schönström (S), Ledamot Ja   

John Roslund (M), Ledamot  Nej  

Rickard Åhman Persson (SD), Ledamot Deltog ej 

Mohamed Yassin (MP), Ledamot Ja   

Carin Gustafsson (V), Ledamot  Nej  

Anders Rubin (S), Ledamot Ja   

Roko Kursar (L), Ledamot Ja   

Josefin Anselmsson (M), Ledamot  Nej  

Carina Nilsson (S), Ordförande Ja   

Sedat Arif (S), Ledamot Ja   

Anja Nordberg Sonesson (M), Andre vice ordförande  Nej  

Showan Shattak (V), Ledamot  Nej  

Sofia Hedén (S), Ledamot Ja   

Tony Rahm (M), Ledamot  Nej  

Anders Pripp (SD), Ledamot Ja   

Mubarik Mohamed Abdirahman (S), Ledamot Ja   

Boel Pettersson (V), Ledamot  Nej  

Stefana Hoti (MP), Ledamot Ja   

Amani Loubani (S), Ledamot Ja   

Helena Nanne (M), Ledamot  Nej  

Michael Hård af Segerstad (SD), Ledamot Ja   

Linda Eklund (L), Ledamot Ja   

Bengt-Göran Svensson (S), Ledamot Ja   

Håkan Fäldt (M), Ledamot  Nej  

Olga Krivtsova (S), Ledamot Ja   

Juan-Tadeo Espitia (S), Ledamot Ja   

John Eklöf (M), Ledamot  Nej  

Anton Sauer (C), Ledamot  Nej  

Shler Murad Bradostin (S), Ledamot Ja   

Haqvin Svensson (M), Ledamot  Nej  

Björn Gudmundsson (S), Vice ordförande Ja   

Sanna Axelsson (S), Ledamot Ja   

Gunilla Ryd (V), Ledamot  Nej  

Håkan Ask (SD), Ledamot Ja   

Arwin Sohrabi Nejad (S), Ledamot Deltog ej 



Voteringslista 

Malmö stad 

Kommunfullmäktige 
Mötesdatum 
2024-05-23 

 
Bilaga 18 

 

 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Sara Wettergren (L), Ledamot Ja   

Christina Wessling (S), Ledamot Ja   

Anfal Saad Mahdi (V), Ledamot  Nej  

Jan Olsson (S), Ledamot Ja   

Helena Grahn (M), Ledamot  Nej  

Susanne Jönsson (S), Ledamot Ja   

Anders Andersson (V), Ledamot  Nej  

Dündar Güngör (S), Ledamot Ja   

Janne Grönholm (MP), Ledamot Ja   

Albin Schyllert (M), Ledamot  Nej  

Hanna Sandberg (S), Ersättare Ja   

Ingrid Gunnarson (M), Ersättare  Nej  

Bo Mats Brogren (M), Ersättare  Nej  

Amanda Traneborn (M), Ersättare  Nej  

Jenny Bengtsson (SD), Ersättare Ja   

Stefan Claesson (SD), Ersättare Ja   

Nichlas Holmgren Gellersten (SD), Ersättare Ja   

Patrick Angelin (SD), Ersättare Ja   

Lisa Stolpe (V), Ersättare  Nej  

Tobias Petersson (V), Ersättare Deltog ej 

Malte Tängmark Roos (MP), Ersättare Ja   

Kay Lennart Wictorin (C), Ersättare  Nej  

Frånvarande utan ersättare (SD) Deltog ej 
Resultat 34 23 3 
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